
 

 

     KOKOUSMUISTIO 
 
 

Teollisuuspoliittisen strategian ohjausryhmän 3. kokous 
 

Aika:  2.2.2024 klo 11.30 – 12.00 
Paikka:  Hotelli Arthur 
Osallistujat:  Timo Jaatinen, TEM (puheenjohtaja) 
 Antti Malste, Teollisuusliitto ry 
 Antti Valle, TEM (sihteeri) 

Eeva-Maija Pietikäinen, Finnvera Oyj 
 Janne Huovari, VM 
 Joona Turtiainen, Energiateollisuus ry 
 Jussi Hattula, Suomen Teollisuussijoitus Oy 
 Laura Juvonen, VTT 

Maarit Lindström, Metsäteollisuus ry 
Maija Palmu, TEM (sihteeri) 

 Matti Mannonen, Teknologiateollisuus ry (varapj) 
 Paavali Kukkonen, EK 
 Pekka Sandholm, MMM 
 Piia Rekilä, Akava 
 Riina Vuorento, OKM 
 Sami Nikander, Kemianteollisuus ry 
 Sanna Selin, UM 
 Satu Mäkelä, ELY 
 Tatu Rauhamäki, Palta ry 

Teija Lahti-Nuuttila, Business Finland 
 Teppo Säkkinen, Keskuskauppakamari 
 Timo Tähtinen, YM 

Veli-Matti Syrjänen, LVM 
 

 
 
1. Avaus   

 
Pj totesi, että tämän lyhyen kokouksen tarkoituksena on käydä ohjausryhmän kokoonpanolla vielä 
lyhyesti läpi äskeisen työpajan antia strategiatyön kannalta. Lisäksi käydään läpi telpo-strategiatyön 
eteneminen ja sen seuraavat askeleet. Ennen näitä asiakohtia pj antoi päivityksen teollisuus-
poliittisen strategian kannalta keskeisimpien rinnakkaisten hankkeitten etenemisestä: 
 

• Kasvuyrittäjyyden ohjelma (sis. Mittelstandin) on käynnistymässä. Työryhmän ensimmäinen 
kokous on maaliskuussa ja tarkoituksena on laatia ohjelma kesäkuuhun mennessä. Keskeisenä 
osana ohjelmaa on jalkauttaa kasvuyrittäjyyden tavoitteet TEM Team Finland –toimijoiden 
tulevien vuosien tavoitteisiin syksyllä 2024. Sidosryhmiä on tarkoitus kuulla työryhmän 
ensimmäisissä kokouksissa. 

• TK-rahoitussuunnitelman luonnos viedään olennaisilta osin kehysriiheen neuvottelujen 
pohjaksi. Suunnitelman eduskuntaan vietävän luonnoksen on tarkoitus valmistua kesäkuussa 
2024. 



2(3) 

  

 

 

 

• Investointien edistäminen + investointinyrkki: elinkeinoministeri on pyytänyt virkakuntaa 
valmistelemaan asiaa koskevaa esitystä ja ministerin on tarkoitus lanseerata se kevätkauden 
aikana. Virkakunnan alustavan ajattelun mukaan investointinyrkki koostuu LVM:n, TEM:n ja 
VM:n korkean tason virkahenkilöistä. 

• Toimialojen vähähiilitiekarttojen päivitys etenee hyvin, lähes kaikki liitot uskovat saavansa ne 
valmiiksi kesätaukoon mennessä. 

• Mineraalistrategiatyö etenee suunnitellussa aikataulussa. Työn on tarkoitus valmistua vuoden 
2024 loppuun mennessä. 

• Valtion uusi pääomasijoitusyhtiö –hanke etenee aikataulussa. HE annetaan kevätistunto-
kauden aikana, keskustelut komission kanssa käynnistyvät maaliskuussa; laki voimaan 
1.1.2025, ja uusi konserni aloittaa toimintansa keväällä 2025.  

• Pohjoisen ja Itäisen Suomen –ohjelmien valmistelu on käynnistynyt työryhmien nimeämisillä 
ja ohjelmatyön käynnistämisellä 03/2024. Ohjelmat konkreettisine toimineen valmiit vuoden 
2024 loppuun mennessä. Ohjelmien toteutus kestää koko vaalikauden. 

• TE-palveluiden siirto kunnille etenee suunnitellusti ja aikataulussa. Valtioneuvoston 
yleisistunto on 22.2.2024 hyväksynyt loputkin (perälautamenettelyssä olleet) työllisyysalueet, 
eli työllisyysalueita on yhteensä 45. Henkilöstön YT-neuvottelut virastoissa etenevät myös 
suunnitellusti.  

• Finnveran lainsäädäntöuudistuksen työryhmä on perustettu. 

• Energia- ja ilmastostrategia valmistunee ensi vuoden alkupuolella. Päästökehitys valmistunee 
kuitenkin jo tämän vuoden loppupuolella. Valmistelu on aloitettu skenaarioiden valmistelun 
osalta ja lisäksi ollaan aloittamassa muutama sähköverkkoihin ja -markkinoihin liittyvän 
selvityksen tekemistä. 

• Aluekehittämispäätös päätös menee valtioneuvostoon 14.3. Tämän jälkeen käynnistyy 
toimeenpanosuunnitelman valmistelu yhdessä muiden hallinnonalojen kanssa. Tarkkaa 
aikataulua valmistumiselle ei vielä tässä vaiheessa ole asetettu. Alueiden uudistumisen 
neuvottelukunta ohjaa toimeenpanosuunnitelman valmistelua.  

• Standardoinnin strategiatyön esivalmistelut ovat käynnissä. Kansallista standardointi-
strategiaa aletaan työstämään laajemmin syksyllä.  

• Datatalouden laaja-alaisen, strategisen teemakokonaisuuden poikkihallinnollista valmistelua 
ei ole aloitettu alustavia keskusteluja lukuun ottamatta. Sen sijaan on valmisteltu datatalouden 
kasvuohjelmaa, jonka valmistelua ollaan mukauttamassa vastaamaan resurssien puutteeseen. 

• Luvituksen sujuvoittamiseen liittyvä hallitusohjelman toimeenpano käynnistyi syksyllä 2023. 
Työ jakautui VM-vetoiseen aluehallinnon viranomaisrakenteen uudistukseen ja YM-vetoiseen 
sitä tukevaan yhden luukun palvelujen ja lainsäädännön kehittämiseen. Uuden rakenteen 
mukaiset virastot aloittavat toimintansa vuoden 2026 alussa, jolloin myös rakennetta tukeva 
lainsäädäntö astuu näillä näkymin voimaan. 

 
2. Puhdasta energiaa hyödyntävien teollisten investointien edistäminen: evästykset työpajasta 
 
Todettiin, että työpajassa käydyt keskustelut olivat hyödyllisiä strategiatyön kannalta ja 
pienryhmien teemat relevantteja: 

1. Suomen vaihtoehdot ja prioriteetit teollisten investointien edistämiseksi 
valtiontukikilpailun rämettämässä toimintaympäristössä  

2. Minkälaiset investoinnit parhaiten tukevat arvonlisän luomista Suomessa, erityisesti liittyen 
puhtaasta sähköstä saatavan hyödyn maksimoimiseen 
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3. Teolliset keskittymät /teollisuuspuistot keinona luoda globaalisti vetovoimaisia 
toimintaympäristöjä teollisuudelle 

4. Julkisten rahoittajien muodostaman rahoituspolun kehittäminen yksityisen rahoituksen 
vivuttamiseksi teollisiin investointeihin 

 
Sovittiin, että yhteenvedot kunkin ryhmän keskusteluista sekä työpajassa esitetty materiaali 
jaetaan ohjausryhmän jäsenille ja tallennetaan Tiimeri-työtilaan. 

 
3. Strategian valmistelun eteneminen 

 
Sihteeristö työstää strategian väliraporttia OHRY:ssa aiemmin sovittujen painopisteiden 
mukaisesti. Väliraporttia koskeva aineisto toimitetaan työllisyyden ja yrittäjyyden ministeri-
työryhmälle 4.6., ohjausryhmä käsittelee luonnoksen 3.5. kokouksessaan. Sihteeristö järjestää 
Teams-keskustelun siitä, miten digitaalisuuden, datatalouden ja tekoälyn merkitys tulisi näkyä 
telpo-strategiassa. Myös ohjausryhmän jäsenille toimitetaan kutsu tähän keskusteluun. 
 
LVM antoi päivityksen logistiikkaa koskevan alaryhmän työn etenemisestä: työ on käynnistynyt ja 
etenee sellaisella aikataululla, että ryhmän näkemykset kyetään ottamaan huomioon väliraportin 
valmistelussa.  
 
4. Seuraava kokous 
 
Seuraava kokous perjantaina 3.5. klo 9.30 – 11.00, Etelä-Esplanadi 4, auditorio. Kokouksessa 
käsitellään väliraportin luonnos. 
 


